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W końcu trzypasmowa
\\\ PIASECZNO

Poszerzony odcinek 
Puławskiej został oddany 
do użytku miesiąc przed 
planowanym terminem. 
GDDKiA w ostatniej chwili 
zadbała też o bezpieczeństwo 
rowerzystów.  

G eneralna Dyrekcja Dróg Krajo-
wych i Autostrad przewidywała 

jeszcze niedawno, że dopuszczenie 
ruchu na trzecim pasie przebudowa-
nego odcinka ulicy Puławskiej nastąpi 
dopiero pod koniec sierpnia. Tuż przed 
weekendem zapowiedziała jednak, że 
wdrażanie stałej organizacji ruchu 
pomiędzy ulicami Energetyczną i Sy-
renki w Piasecznie rozpocznie się we 

wtorek 2 sierpnia. I tak też się stało. 
Od wczoraj kierowcy mogą już korzy-

stać z trzech pasów ruchu w każdym  
kierunku. 

Trzema pasami kierowcy dojadą już od warszawskiego początku ulicy  
Puławskiej aż do skrzyżowania z ul. Okulickiego w Piasecznie

Przymusowa 
przesiadka

Władze miasta deklarują, że podejmą wszelkie kroki, aby dogodne połączenie 
z Warszawą pozostało

\\\ GÓRA KALWARIA
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AKTUALNOŚCI

\\\ PIASECZNO

Prace budowlane przy 
zabytkowym budynku starej 
remizy OSP w Piasecznie 
dobiegają końca.  
Na oddanie obiektu do użytku 
z niecierpliwością czeka 
fundacja „Arka” im. Józefa 
Wilkonia.      

Z rewitalizowany budynek po daw-
nej siedzibie strażaków ochotni-

ków miał być gotowy do końca sierp-
nia. Termin jego oddania do użytku 
najpewniej wydłuży się nieco, a to z 
uwagi na trwające formalności zwią-
zane z przesunięciem przyłącza ener-
getycznego oraz konieczność przepro-
jektowania węzła cieplnego. 

Na oddanie obiektu do użytku cze-
ka fundacja „Arka” im. Józefa Wilkonia. 
W dawnej remizie powstać ma bowiem 

instytut sztuki imienia artysty. Twórcę 
oraz miłośników jego sztuki zaniepoko-
iły ostatnie wydarzenia, związane z de-
wastacją odlewów dzieł, które znajdują 
się na terenie miasta. W lipcu doszło 
do aktu dewastacji jednego z odlewu 
rzeźby. Zniszczeniu uległ tur, który stał 
w parku miejskim. Co gorsza, miejski 
monitoring nie zarejestrował sprawcy 
bądź sprawców z uwagi na awarię ka-
mery skierowanej na odlew. 

\\\   Dzieła czekają  
na schronienie

Nie było to pierwsze zdarzenie, 
związane z uszkodzeniem dzieła Józefa 
Wilkonia. W 2019 roku grupa nastolat-
ków, chcąc zrobić sobie zdjęcie z turem, 
ułamała część rzeźby. Rok wcześniej 
ktoś przewrócił ją, a kamera monito-
ringu również nie zarejestrowała zda-
rzenia, bo była ustawiona na główną 
alejkę. 

– Jest mi bardzo przykro, nie tyl-
ko z uwagi na zniszczenia, ale także 
brak efektywności władz i służb w 
ustalaniu osób, które się ich dopuściły 
– mówi Józef Wilkoń. – Jednocześnie 
jestem ogromnie wdzięczny za życzli-
wość miasta, wobec mojej twórczości, 
choć nie ukrywam, że mój entuzjazm 
na myśl o otwarciu instytutu, został 
przyćmiony chuligańskimi wybrykami 
i tą bezradnością. – Będziemy chcieli 
wspierać działania kulturalne w gminie 
Piaseczno, ale też liczymy na schronie-
nie dla dzieł Józefa Wilkonia – mówi 
Blanka Wyszyńska-Walczak, Prezes 
Zarządu Fundacji ARKA im. Józefa Wil-
konia. – Nie wszystkie mogą być eks-
ponowane na zewnątrz, na przykład te 
z drewna, czy tym bardziej wykonane 
na papierze. Wynika to oczywiście z 
warunków atmosferycznych, ale także 
z tego, że mogą być narażone na znisz-
czenia. Przekonaliśmy się już o tym 

kilkukrotnie, gdy odlewy ozdabiające 
miasto padły ofiarą wandali. Mamy 
nadzieję, że służby miejskie, zareagują 
na to stanowczo i zapewnią im bezpie-
czeństwo. Bezkarność jest dla tych, co 
niszczą, zachętą do kolejnych działań 
tego typu – dodaje Blanka Wyszyńska-
-Walczak. 

W najbliższych dniach ma dojść do 
kolejnego spotkania przedstawicieli 
fundacji z urzędnikami w celu ustalenia 
szczegółów współpracy.  

Józef Wilkoń to światowej sławy 
ilustrator, malarz, rzeźbiarz, twórca 
plakatów i scenografii teatralnych. 

Zilustrował ponad 200 książek dla 
dzieci i dorosłych w kraju i za granicą. 
Swoje dzieła wystawiał w wielu gale-
riach i muzeach świata, od paryskiego 
Centrum Pompidou (1989), poprzez 
Narodową Galerię Zachęta w 2006 ro-
ku, gdzie jego wystawa osiągnęła re-
kordową frekwencję, aż po Azję. Jego 
prace znajdują się w wielu muzeach, 
galeriach i prywatnych kolekcjach na 
większości kontynentów. Józef Wilkoń 
jest mieszkańcem Zalesia Dolnego, wy-
różniony tytułem Honorowego Obywa-
tela Gminy Piaseczno. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Dobry przykład?

Instytut sztuki czeka na siedzibę i szczegóły 

Rewitalizacja budynku może się nieco przedłużyć

\\\ PIASECZNO

Korzystający  
ze skateparku nastolatkowie 
notorycznie narażają się 
na niebezpieczeństwo 
przechodząc przez ul. Wojska 
Polskiego. Okazuje się jednak, 
że takiego zachowania 
rodzice uczą również swoje 
kilkuletnie dzieci.      

P rzebiegający, a nawet przejeżdżają-
cy na hulajnogach czy rowerze uli-

cę Wojska Polskiego nastolatkowie, to 
prawdziwa zmora kierowców – potra-
fią nagle pojawić się tuż przed maską. 
Zważywszy na duży ruch na tym skrzy-
żowaniu, rozchodzący się praktycznie 
w trzech kierunkach, takie zachowanie 
jest wyjątkowo niebezpieczne. Jednak 
młodzież korzystająca ze skateparku, 
a mieszkająca na zlokalizowanych po 
zachodniej stronie drogi osiedlach przy 
ul. Sikorskiego, Al. Róż czy Słowiczej, 
skraca sobie w ten sposób drogę do 
oddalonego raptem o kilkadziesiąt me-
trów przejścia dla pieszych. Niestety, 
ale nie tylko młodzież wpada na taki 
pomysł. Robią to również osoby doro-
słe i to niezależnie od pory roku, wa-
runków drogowych czy widoczności. A 
ta, zwłaszcza po zmierzchu, jest w tym 
rejonie raczej słaba. Niejednokrotnie 
samochód hamował nagle przed prze-
biegającym drogę pieszym. Wydawać 
by się mogło, że rodzice dzieci udają-

cych się samodzielnie do skateparku 
będą im powtarzać jak mantrę, żeby 
nie przechodziły przez ruchliwą drogę 
w niedozwolonym miejscu. Czy tak się 
dzieje? Miejmy nadzieje, że tak, ale na-
leży się obawiać, że słowa na niewiele 
się zdadzą, jeśli dzieci i młodzież będą 
obserwować łamanie przepisów przez 
dorosłych.

\\\   Najważniejszy  
jest przykład

Gorzej, że jak widać na powyższym 
zdjęciu, rodzice niekiedy sami uczą 
dzieci przechodzenia przez jezdnię w 
niedozwolonym i na dodatek bardzo 
niebezpiecznym miejscu. Czy powta-
rzane każdego roku w szkołach i przed-
szkolach, zarówno tuż po rozpoczęciu 
roku szkolnego, jak i przed wakacja-
mi, zasady bezpiecznego zachowania 
na drodze będą skuteczne w sytuacji, 

gdy mama lub tata dają zły przykład? 
Psychologowie nie mają wątpliwości. 
Nawet jeśli tysiąc razy powtórzymy 
dziecku jakąś zasadę, ale będzie ono 
obserwować nasze zachowanie od-
biegające od tego, co głosimy, będzie 
naśladować nasze czyny, nie słowa. 
Czy warto ryzykować bezpieczeństwo 
swojego dziecka, by oszczędzić nawet 
te kilka minut spaceru?

\\\   Będą pasy  
po przebudowie

Przygotowywany przez gminę 
Piaseczno projekt przebudowy skrzy-
żowania ulic Wojska Polskiego i Okuli-
ckiego zakłada budowę w tym miejscu 
sygnalizacji świetlnej oraz przejścia dla 
pieszych. Jednak zanim inwestycja ta 
zostanie zrealizowana, zadbajmy o to, 
by nie doszło do tragedii.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Zadaniem rodziców jest dbać o bezpieczeństwo dzieci i uczyć je bezpiecznych 
zachowań
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– Wykonawca będzie prowadził 
jeszcze prace porządkowe, które nie 
będą powodowały utrudnień na ciągu 
głównym – zapewnia rzecznik war-
szawskiego oddziału GDDKiA Małgo-
rzata Tarnowska i podkreśla, że rozbu-
dowana droga zostaje oddana do użyt-
ku na miesiąc przed zapowiadanym 
wcześniej terminem. 

\\\   Barierki  
na samym końcu

Trwająca niemal 10 miesięcy inwe-
stycja kosztowała blisko 9 mln złotych. 
Na liczącym 350 m odcinku DK79 od 
ul. Energetycznej do ul. Syrenki przede 
wszystkim powstał trzeci pas ruchu 
dla każdej jezdni. Oprócz tego droga 
zyskała odwodnienie, nowe oświetle-
nie oraz infrastrukturę dla pieszych i 
rowerzystów. Ci ostatni zyskali dwu-
kierunkową ścieżkę rowerową, która 
pod wiaduktem biegnie po łuku i to 
niemal przy samej krawędzi jezdni. 
Wielu rowerzystów, ale i kierowców, 
bardzo niepokoił brak jakichkolwiek 
zabezpieczeń, które oddzielałyby ciąg 
pieszo-rowerowy od jadących niekiedy 
z dużą prędkością samochodów. 

– Mamy tam solidne oddzielenie 
samochodów od ogromnej betonowej 
podpory wiaduktu, ale nie mamy ni-
czego pomiędzy samochodami a ro-
werzystami i pieszymi – pisał jeden z 
internautów. – Wystarczy piasek, błoto 
lub śnieg i będziemy mieli rowerzystów 
wyrzucanych w wyniku poślizgu na uli-
cę – dodał drugi.

Obawy te były jednak przedwczes-
ne. W piątek 29 lipca barierki oddzie-
lające ruch pieszych i rowerzystów od 

jezdni pojawiły się po obu stronach 
drogi.

\\\   Dalszy odcinek  
w przyszłości

Rowerzyści zwracają jednak uwagę 
na jeszcze jeden problem. Droga dla 
rowerów kończy się nagle tuż za skrzy-
żowaniem z ulicą Syrenki.

– Jestem pewien, że w tej sytuacji 
rowerzyści pojadą dalej chodnikiem, 
choć zgodnie z przepisami powinni po-
ruszać się po jezdni – zauważa jeden z 
rowerzystów. Tutaj sytuacja nie zmieni 
się aż do czasu kolejnej przebudowy. Są 
szanse, że ścieżka zostanie przedłużona 
aż do ulicy Wojska Polskiego, wraz z 
planowaną przebudową skrzyżowa-
nia ulic Wojska Polskiego i Okulickiego. 
Zgodnie z założeniami gminy Piasecz-
no, inwestycja ma objąć również bu-
dowę nowego zjazdu od ul. Puławskiej 
bezpośrednio do skrzyżowania z ul. 
Wojska Polskiego. Projekt jest niemal 

gotowy. Niedawno zadanie to zostało 
przekazane powiatowi piaseczyńskie-
mu, który ma uzyskać decyzję ZRID dla 
tej inwestycji. Wówczas pozostanie je-
dynie znalezienie dla niej finansowania, 
bo teoretycznie przebudowa skrzyżo-
wania przy Laminie to zadanie GDD-
KiA. Jednak zanim nastąpi przebudowa 
odcinka drogi krajowej 79 od Piaseczna 
do obwodnicy Góry Kalwarii wraz ze 
skrzyżowaniem ulic Puławskiej i Oku-
lickiego, upłynie jeszcze sporo czasu. 
Dlatego samorządy lokalne postanowi-
ły choć częściowo poprawić sytuację na 
głównym skrzyżowaniu w Piasecznie. 

Tekst i zdjęcia Agnieszka Maj

W końcu trzypasmowa

Barierki poprawiają bezpieczeństwo rowerzystów pod wiaduktem

\\\ GÓRA KALWARIA

Mieszkańcy, korzystający  
z pociągów Kolei 
Mazowieckich, nie będą 
już mieli bezpośredniego 
połączenia z Warszawą.  

Z godnie z planami KM, pasażerowie 
z Góry Kalwarii będą musieli prze-

siąść się na stacji Czachówek Południo-
wy. Zmiana związana jest z wymianą 
taboru, do którego perony w Górze 
Kalwarii i w Czachówku Wschodnim 
nie są przystosowane. – Nowoczesne 
pojazdy FLIRT są zgodne z TSI PRM 
(wymagania, których spełnienie jest 
obowiązkowe przy budowie nowych 
dworców kolejowych oraz moderni-
zacji i odnowieniu dworców istnieją-
cych – przyp. redakcja) – poinformo-
wała Donata Nowakowska, dyrektor 
Biura Rzecznika Prasowego KM. – W 
związku z tym są one przystosowane 
do jazdy aglomeracyjnej. Z tego wzglę-
du nie obsługują peronów niższych niż 
55 cm. Ponadto, ze względu na to, że 
będą kursowały zestawione z dwoma 
Elektrycznymi Zespołami Trakcyjnymi, 
niezbędne jest, by perony miały min. 

200 metrów długości. Tych wymagań 
nie spełniają perony w wyżej wymie-
nionych miejscowościach – dodała 
Nowakowska. 

Podłoga w składach „Flirt” znajduje 
się na wysokości blisko 80 cm, nato-
miast perony na ww. stacjach mierzą 30 
centymetrów. Mieszkańcy są oburzeni 
zmianą. – Właśnie od września moje 
dziecko miało dojeżdżać pociągiem 
do Piaseczna do szkoły. I co teraz? Ma 
jechać do Czachówka? A jak dalej? Że-
nada... – brzmi jeden z internetowych 
komentarzy. 

Urząd Miasta i Gminy Góra Kalwa-
ria podaje, że nie został poinformowa-
ny o zmianach w rozkładzie pociągów. 
– Uważamy tak, jak mieszkańcy, że li-
kwidacja linii czy ograniczenie ruchu 
na tej trasie nie jest dla Góry Kalwarii 
dobrym pomysłem – podkreśla Piotr 
Chmielewski z urzędu miejskiego. – 
Jako samorząd, podejmiemy wszelkie 
kroki, aby dogodne połączenie z War-
szawą pozostało. Obecnie tak napraw-
dę staramy się oficjalnie zorientować 
z czego to całe zamieszanie powstało 
– dodaje. 

Anna Żuber

Przymusowa 
przesiadka

dokończenie  
ze str. 1



4 NR 394 (10) 3 SIERPNIA 2022 AKTUALNOŚCI

Planeta Zalesie to wyjątkowe miejsce 
na mapie powiatu piaseczyńskiego, ale  
i Mazowsza. To, co chwalą sobie goście  
parku, to mnogość wyjątkowych atrakcji 
oraz otoczenie przyrody Chojnowskiego 
Parku Krajobrazowego.

Park wodny dla każdego
Aquapark to propozycja dla miłośni-

ków kąpieli słonecznych i wodnych. Od-
wiedzający chwalą sobie strefy wodne oraz 
zaplecze – możliwość wynajęcia leżaków, 
przebieralnie, prysznice.

Eksponaty jak z bajki
Planeta Zalesie słynie z Dzielnicy Fil-

mowej, w której znajdziemy kilkaset nie-
samowitych eksponatów z różnych filmów, 
w tym m.in.: ponad 50 aut, motocykle,  

a nawet roboty. Maluchy mogą tu wsiąść 
na klimatyczne karuzele i poskakać w Par-
ku Trampolin. 

Autodrom
Jazda pojazdem elektrycznym wśród 

innych aut na niewielkiej powierzchni to 
szalona zabawa, która nigdy się nie nudzi! 
Możliwość nieskończonych zderzeń z inny-
mi pojazdami – bezcenna.

Strefa gastro
O apetyty gości dba obsługa punktów 

małej gastronomii. Na terenie parku jest 
też miejsce na organizację pikniku. 

Bon turystyczny
Za atrakcje w Planecie Zalesie można 

zapłacić Bonem Turystycznym. Bony są 
aktywne już tylko do 30 września. 

Chcesz oderwać się od szarej rzeczywistości, a przy okazji spędzić 
z rodziną wspaniałe chwile? W Planecie Zalesie każdy znajdzie coś 
dla siebie. Oto 5 powodów, dla których warto się tam wybrać.

Czas na relaks i zabawę 
w Planecie Zalesie

Zalesie Górne, ul. Wczasowa 1
tel. 222 905 120

parkwodnyzalesie.pl
dzielnicafilmowa.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

W poniedziałek, 1 sierpnia 
w Mazowieckim Centrum 
Rehabilitacji STOCER odbyła 
się prezentacja nowoczesnych 
pomieszczeń, w tym nowego 
Centrum Diagnostyki 
Obrazowej. Placówka 
otrzymała także karetkę.       

N a doinwestowanie placówki sa-
morząd Mazowsza wydał ponad 

40 mln zł. Dzięki środkom szpital im. 
prof. M. Weissa udostępnił pacjentom 
nowoczesne pomieszczenia izby przy-
jęć, przychodni specjalistycznej oraz 
Centrum Diagnostyki Obrazowej. No-
we oddziały wyposażone są w sprzęt 
najnowszej generacji. A są to rezonans 
magnetyczny, tomograf komputerowy, 
aparaty RTG (stacjonarne i mobilne), 
aparat do znieczuleń oraz aparaty USG. 
Dzięki wyposażeniu pacjenci nie będą 
już musieli być odsyłani do innych pla-
cówek w celu wykonania potrzebnych 
badań. 

Zakupiony sprzęt pozwoli na 
monitorowanie efektów oraz dobór 
właściwych i kompleksowych metod 
leczniczych. Natomiast pomieszczenia 
w nowym układzie eliminują krzyżo-
wanie się dróg pacjentów szpitalnych i 
pacjentów ambulatoryjnych. 

STOCER uzyskał także nowoczesny 
system dystrybucji leków, który wspo-
maga funkcjonowanie apteki szpitalnej 
i personelu medycznego. Jego wdro-
żenie poprawia nadzór nad ordynacją 
lekarską i zwiększa bezpieczeństwo 
pacjentów.

\\\   Jesteśmy gigantem
– To wszystko sprawia, że pacjent, 

który pojawi się tutaj, będzie w sposób 
spójny zaopiekowany – mówiła pod-
czas uroczystej prezentacji członkini 
zarządu województwa mazowieckiego 
Elżbieta Lanc. – Teraz będziecie mieć 
wszystko na miejscu. Jestem dumna, że 
jako samorząd Mazowsza możemy po-
magać takiej placówce. STOCER wpisał 
się od wielu, wielu lat w takie bardzo 

specjalistyczne działania na rzecz pa-
cjentów. Gratuluję wam tego, co robicie. 
– Po 40 latach doczekałem się tego, o 
czym marzyłem, przynajmniej od 25 
lat, czyli o tym, żebyśmy mieli diagno-
stykę – przyznał Paweł Baranowski, 
dyrektor medyczny STOCER-u. – Do 
niedawna byliśmy jedynym w Polsce 
centrum pomocy dla ludzi po urazach 
i nie mieliśmy żadnej diagnostyki. Tym 
bardziej jesteśmy zobowiązani, ale i 
dumni, bo teraz jesteśmy gigantem w 
tej dziedzinie. 

W ramach inwestycji wyremon-
towano i wyposażono także pomiesz-
czenia gospodarczo magazynowe oraz 

salę konferencyjną, zmodernizowano 
drogi dojazdowe i parkingi, a także sie-
ci kanalizacji: deszczowej, sanitarnej, 
wodociągowej i elektroenergetycznej.

W środę dyrekcja placówki ode-
brała kluczyki do nowej karetki, prze-
kazanej w ramach darowizny przez 
firmę InterRisk. Pojazd służyć będzie 
do przewozu krwi.

\\\   Z korzyścią dla pacjentów  
i personelu

Jak podkreśla dyrekcja placówki, 
na inwestycjach skorzystają wszyscy – i 
pacjenci leczeni w trybie ambulatoryj-
nym i ci hospitalizowani, korzystający 
z operacji ortopedycznych, jak również 
z rehabilitacji leczniczej. Inwestycje w 
sposób istotny poprawią bezpieczeń-
stwo i komfort udzielanych świadczeń 

zdrowotnych oraz poprawią komfort 
pracy personelu medycznego. 

Historia placówki rozpoczęła się 
po drugiej wojnie światowej, kiedy to 
do budynków na terenie Konstancina 
przeniesiono, spalony w Powstaniu 
Warszawskim Szpital Św. Ducha. Obec-
nie w skład Mazowieckiego Centrum 
Rehabilitacyjnego STOCER Sp. z o.o. 
wchodzi 5 zakładów leczniczych z 22 
oddziałami szpitalnymi na 690 łóżek, 5 
oddziałów rehabilitacji dziennej z 630 
miejscami, a także liczne poradnie spe-
cjalistyczne i pracownie diagnostyczne.

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

STOCER z własną bazą diagnostyczną

Placówka może już wykonywać  
swoim pacjentom rezonans  
magnetyczny, a personel został  
przeszkolony w zakresie jego obsługi

Karetkę przekazano STOCER-owi  
w ramach darowizny

Prezentacja pomieszczeń i sprzętu, przekazanego szpitalowi

      
OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2022 r., poz. 176) 
zawiadamiam, że w dniu 2 sierpnia 2022 r., na wniosek Zarządu Powiatu Piaseczyńskiego, została 
wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 26/2022 (nr rej. ARB.6740.1.23.2022.AR), o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej polegającej na: rozbudowie drogi powiatowej nr 2802W – ul. Wiecha 
i ul. Okrzewska  w m. Okrzeszyn, gmina Konstancin-Jeziorna.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
Działki w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
• przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej, drukiem wytłuszczonym podano nr działek pod 
przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, w nawiasach 
podano nr działki po podziale przechodzące na rzecz jednostki samorządu terytorialnego, a po 
średniku nr działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu, oznaczone  
wg katastru numerami;
131/2,  63, 59/4, 74/7, 59/3 (59/5; 59/6), 74/6 (74/8, 74/9), 75/5 (75/6, 75/7), 81 (81/1; 81/2), 82 (82/1; 
82/2), 85/1 (85/3; 85/4), 85/2 (85/5; 85/6), 84 (84/1; 84/2), 158/2 (158/3; 158/4), 87 (87/1; 87/2), 89 
(89/1; 89/2), 161 (161/1; 161/2), 162 (162/1; 162/2), 163 (163/1; 163/2), 164/1 (164/6; 164/7), 164/5 
(164/8; 164/9), 167 (167/1; 167/2), 102 (102/1; 102/2), 168 (168/1; 168/2), 105 (105/1; 105/2), 169/3, 
111 (111/1; 111/2), 170/1 (170/3; 170/4), 114 (114/1; 114/2), 170/2 (170/5; 170/6) z obrębu ew. 0018 
Okrzeszyn w jednostce ew. 141802_5 Konstancin-Jeziorna – obszar wiejski, 
działki nr ew.: 1365/1, 1158/14 (1158/21; 1158/22), 1159/1 (1159/17; 1159/18), 1159/10, 1159/11, 
954/2, 1158/6 (1158/19; 1158/20) z obrębu ew. 0001 Bielawa w jednostce ew. 141802_5 Konstancin- 
-Jeziorna – obszar wiejski
Działki poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
• działki na których wprowadza się ograniczenie w korzystaniu z nieruchomości dla realizacji obowiązku 
wykonania budowy lub przebudowy innych dróg:
131/1 z obrębu ew. 0018 Okrzeszyn w jednostce ew. 141802_4 Konstancin-Jeziorna – obszar wiejski, 
1365/2 z obrębu ew. 0001 Bielawa w jednostce ew. 141802_5 Konstancin-Jeziorna – obszar wiejski
• działki na których wprowadza się ograniczenie w korzystaniu z nieruchomości dla realizacji obowiązku 
wykonania budowy lub przebudowy infrastruktury technicznej:
154, 74/9 (z dz.: 74/6), 75/7 (z dz.: 75/5), 81/2 (z dz.: 81), 82/2 ( z dz.: 82), 159/2, 161/2 (z dz.: 161), 91/1, 
98, 167/2 (z dz.: 167), 102/2 (z dz. 102), 168/2 (z dz.: 168), 169/1, 111/2 (z dz.: 111) z obrębu ew. 0018 
Okrzeszyn w jednostce ew. 141802_5 Konstancin-Jeziorna – obszar wiejski,  działki nr ew.: 1772, 1160/4, 
1160/5,1160/2, 1159/13, 1365/2 z obrębu ew. 0001 Bielawa w jednostce ew. 141802_5 Konstancin- 
-Jeziorna – obszar wiejski,

Z treścią decyzji nr 26/2022 z dnia 2 sierpnia 2022 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w filii wydziału Architektoniczno-Budowlanego 
Starostwa Powiatowego w Piasecznie, w budynku Urzędu Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna,  
ul. Piaseczyńska 77, 05-520 Konstancin-Jeziorna, tel. 22 756-62-54 wew. 681

Na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, niniejszej decyzja posiada rygor natychmiastowej 
wykonalności.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia. 

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej.  ARB.6740.1.23.2022.AR                    
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.08.2022 r.
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\\\ ZALESIE GÓRNE/PISKÓRKA

Jeden z Czytelników 
zaobserwował wątpliwą 
jakość nawierzchni drogi 
pożarowej nr 20, która 
prowadzi od ul. Akacjowej  
w Zalesiu Górnym  
do ul. Głównej w Piskórce.       

P an Michał wybrał się na spacer w 
okolice Piskórki i Zalesia Górnego, 

gdzie na jednej z leśnych dróg natknął 
się na kruszywo, pośród którego leżały 
pręty zbrojeniowe, asfalt, papa, resztki 
rur PVC, elementy gumowe, kawałki 
przewodów elektrycznych. – Można 
było sobie nogi połamać, bo niektóre 
elementy „drogi” miały wielkość cegieł 
– relacjonuje. Pan Michał uznał, że to, 
co wysypano na drogę, stwarza zagro-
żenie dla spacerowiczów oraz zwierząt 
leśnych, dlatego postanowił powiado-
mić odpowiednie służby. 

Jak się okazuje, kruszywo wysy-
pano w ramach renowacji drogi. – We 
wskazanym rejonie prowadzona by-
ła konserwacja nawierzchni dojazdu 
pożarowego nr 20, od ul. Akacjowej w 
Zalesiu Górnym do drogi powiatowej nr 
2827W – ul. Głównej w Piskórce – po-
informował nas Paweł Gugała, inżynier 
nadzoru z Nadleśnictwa Chojnów. – 
Prace prowadzone były na najbardziej 

uszkodzonych odcinkach, w miejscach 
najbardziej uwilgotnionych. Sposób 
remontu był dostosowany do techno-
logii wykonania drogi – analogicznie 
z wykorzystaniem certyfikowanego 
kruszywa betonowego. Po ukształ-
towaniu poboczy drogi, kruszywo na 
remontowanych odcinkach było roz-
garniane, oczyszczane po rozgarnięciu 
z niepożądanych elementów, takich 
jak na załączonych zdjęciach (często 
obecnych w tego typu materiałach), a 
następnie zagęszczone i uzupełnione 
warstwą pospółki. Celem prowadzo-
nych prac jest zapewnienie stałego i 
bezpiecznego udostępnienia tego kom-
pleksu – dodaje Gugała. 

Jak podkreśla Nadleśnictwo, droga 
pełni wiele funkcji, a jedną z głównych 
jest funkcja dojazdu pożarowego. Ko-
rzystają z niej również mieszkańcy oko-
licznych wsi do celów rekreacyjnych, 
ale jest ona potrzebna gospodarce leś-
nej, m.in.: do transportu drewna. 

Zdarzeniu przyjrzy się m.in.: Głów-
ny Inspektorat Ochrony Środowiska. – 
Można domyślać się, że to wykonawca 
zawalił sprawę, szkoda, że stało się to 
pod szyldem Lasów Państwowych – 
dodaje pan Michał. – Jak ostatnio tam 
byłem, to kruszywo zostało przysypane 
kolejną warstwą. 

Anna Żuber

Niebezpieczna droga do lasu

Niebezpieczne elementy pośród kruszywa leżały na drodze, z której korzysta 
nadleśnictwo i mieszkańcy
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\\\ PIASECZNO

Na skrzyżowaniu  
ulic Dworcowej  
i Nadarzyńskiej powstanie 
rondo. Z tego powodu 
krzyżówka została  
zamknięta.      

P rzed wakacjami urząd informo-
wał, że w najbliższym czasie bę-

dzie chciał rozwiązać problem niebez-
piecznego skrzyżowania. U zbiegu ul. 
Dworcowej i Nadarzyńskiej często do-
chodzi do kolizji i wypadków. Wpływa 
na to duże natężenie ruchu pojazdów, a 
szczególnie ciężko pokonać jest tę krzy-
żówkę w dni pracy targowiska, czyli we 
wtorki i piątki. 

Miasto zamknęło skrzyżowanie 
ulic Dworcowej i Nadarzyńskiej. W tym 
miejscu niebawem powstanie rondo, 
które ma za zadanie spowolnić ruch 
oraz zwiększyć bezpieczeństwo, jedno-
cześnie nie powodując korków. 

Urząd Miasta i Gminy Piaseczno 
zdecydował się na takie rozwiązanie, 
zamiast budowy sygnalizacji świetlnej, 
właśnie w obawie o zaburzoną płyn-
ność ruchu w tej części miasta. 

Decyzja o budowie ronda dziwi 
sporą część mieszkańców, a to głównie 
dlatego, że ul. Dworcowa przeszła nie-
dawno remont, i to generalny. Niestety 
zastosowane rozwiązania, związane z 
organizacją ruchu, okazały się niewy-
straczające i nie wpłynęły na poprawę 
bezpieczeństwa w tym miejscu. 

Budowa ronda wiąże się ze zmia-
nami funkcjonowania autobusów. 
Szczegółowe informacje pojawią się w 
komunikatach ZTM na stronie www.
wtp.waw.pl. Prace i utrudnienia mają 
się zakończyć najpóźniej 16 sierpnia. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Dworcowa znów 
zamknięta

Budowa ronda ma poprawić  
bezpieczeństwo na skrzyżowaniu
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\\\ CHYLICE

Rondo na skrzyżowaniu ulic 
Dworskiej, Starochylickiej  
i Długiej w Chylicach nabiera 
kształtów. Czy powiat zdąży 
skończyć inwestycję przed 
pierwszym dzwonkiem?      

W brew pierwotnym założeniom 
powiatu, intensywnie używana 

przez kierowców ulica Dworska w Chy-
licach, łącząca drogę wojewódzką 721 
z ul. Starochylicką, została wyłączona z 
ruchu na blisko dwa lata. W pierwszym 
etapie przebudowany został bowiem 
odcinek od ul. Wschodniej do Nad-
rzecznej wraz z budową nowego mostu 
nad Jeziorką. Modernizację drugiego 

odcinka – od Nadrzecznej do Starochy-
lickiej powiat planował realizować od 
razu po zakończeniu pierwszego etapu 
przebudowy ul. Dworskiej. Niestety, 
pierwszy przetarg został unieważniony 
ze względu na zbyt wysoką ofertę, a 

drugi udało się rozstrzygnąć dopiero w 
październiku 2021 r. Dzięki temu kie-
rowcy i piesi przez krótki czas korzy-
stali już z zupełnie nowej jakości dro-
gi, która następnie ponownie została 
zamknięta na czas realizacji kolejnego 
etapu przebudowy. 

\\\   Bezpieczeństwo  
przede wszystkim

W ramach inwestycji ul. Dworska 
zyska odwodnienie, nową nawierzch-
nię, chodnik i ścieżkę rowerową, 
oświetlenie a także kilka miejsc po-
stojowych w sąsiedztwie stadionu. 
Dodatkowo na skrzyżowaniu z ulicą 
Starochylicką i Długą powstaje rondo. 
Zastąpi ono awaryjną i spowalniająca 
ruch sygnalizację świetlną, którą wy-
korzystywały przede wszystkim dzieci 
zmierzające do sąsiadującej ze skrzy-
żowaniem szkoły. Rondo ma uspraw-
nić przejazd przez skrzyżowanie i 
przy okazji poprawić bezpieczeństwo 
wszystkich uczestników ruchu. 

Powiat projektuje też przebudowę 
ulic Starochylickiej, na odcinku od bu-

dowanego właśnie ronda do ronda na 
skrzyżowaniu z ul. Sielską. Planowana 
jest m.in. budowa drogi dla rowerów, 
co pozwoli uczniom na bezpieczne do-
cieranie do szkoły w Chylicach czy na 
stadion. 

Starosta Ksawery Gut zapewnia, 
że przebudowa ulicy Dworskiej wraz 
z budową ronda zakończy się jeszcze 
przed rozpoczęciem roku szkolnego. 
Na razie bowiem dojazd do szkoły jest 
znacząco utrudniony. Od strony bu-
dowanego ronda nie ma wjazdu, a na 
odcinku przy szkole ul. Dworska jest 
jednokierunkowa. Ruch wahadłowy 
odbywa się z kolei na ulicy Starochyli-
ckiej i Długiej. Z pewnością na czas kła-
dzenia nawierzchni drogi, konieczne 
będzie tymczasowe zamknięcie drogi 
dla ruchu. 

Modernizacja odcinka ul. Dwor-
skiej od Nadrzecznej do Starochylickiej 
wraz z budową ronda ma kosztować 
ponad 3,9 mln zł. Zgodnie z umową wy-
konawca powinien zakończyć inwesty-
cję do połowy września. 

Tekst i zdjęcia Agnieszka Maj

Dworska do końca wakacji?

Obrys ronda jest już gotowy

Wykonawca musi jeszcze  
położyć nawierzchnię jezdni, ścieżki 
rowerowej i chodnika

      OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2022 r. poz. 176) czytaj  
dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 1 lipca 2022 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:     
inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno           
inwestycja:   rozbudowa drogi powiatowej nr 2825W w Żabieńcu     
Działki inwestycyjne w obrębie ew. Żabieniec IRS w jednostce ewidencyjnej 141804_5 Piaseczno 
– obszar wiejski:   
działki w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
• przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej, drukiem wytłuszczonym podano nr działek pod 
przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, w nawiasach 
podano nr działki po podziale, a po przecinku nr działek po podziale poza projektowanym pasem 
drogowym pozostające przy aktualnym właścicielu, oznaczone wg katastru numerami:
50/2, 17/3 (17/5, 17/6).

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, informacja w kancelarii Wydziału Architektoniczno-Budowlanego, od pon. do pt.  
w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia  
w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuję, że o innych czynnościach z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez udostępnienie pisma w Biuletynie 
Informacji Publicznej. 

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej.  ARB.6740.1.29.2022.KSt               
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.08.2022 r.

      OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2022 r., poz. 176) czytaj 
dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 1 sierpnia 2022 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej,     
inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno           
inwestycja:   rozbudowa drogi powiatowej nr 2850W Wilcza Góra – Piaseczno – Stara Iwiczna     
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat 
Piaseczyński, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza 
inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jed.ew. 141803_2 Lesznowola, obręb 0015 Łoziska: 180/2 (180/5; 180/6), 227/3 (227/4; 227/5, 227/6), 
181/2 (181/3; 181/4), 185 (185/1; 185/2, 185/3), 190/1 (190/7; 190/8, 190/9), 190/3 (190/10, 190/11), 
190/4, 190/6 (190/14; 190/15), 190/5 (190/12; 190/13), 193/1 (193/9; 193/10), 193/4 (193/11; 193/12), 
193/7 (193/15; 193/16), 193/2, 193/8 (193/17; 193/18), 193/6 (193/13; 193/14), 194/2 (194/11; 194/12)
jedn. ew.141804_4 Piaseczno- miasto, obręb 0013: 82
– w obszarze linii kolejowej
jed.ew. 141803_2 Lesznowola, obręb 0025 Stara Iwiczna: 117/4
jed.ew. 141803_2 Lesznowola, obręb 0015 Łoziska: 253
jedn. ew.141804_4 Piaseczno – miasto, obręb 0014: 5/2

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, od pon. do piątku. w godzinach 8-16, gdzie 
można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej. 

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej.  ARB.6740.1.38.2022.AP                    
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.08.2022 r.

\\\ MYSIADŁO

Kolejny przetarg  
na grunty po KPGO Mysiadło 
zakończył się fiaskiem. 
Zanim jednak do niego 
doszło, gmina postanowiła 
jedną z oferowanych działek 
wydzierżawić.       

W piątek 29 lipca miał się odbyć 
drugi przetarg na trzy działki 

(246, 247 i 248) z obrębu KPGO My-
siadło. Nieruchomości zostały wysta-
wione w cenie wywoławczej z pierw-
szego przetargu, odpowiadającej wy-
konanej wycenie. Łącznie ze sprzedaży 
13,8 ha nieruchomości samorząd mógł 
uzyskać około 150 mln złotych. Jednak 
podobnie jak pod koniec kwietnia, nikt 
nie zgłosił się do przetargu na sprze-
daż wspomnianych działek. Podobnie 
rzecz się ma z najbardziej atrakcyjną, ze 
względu na możliwości inwestycyjne 
oraz lokalizację bezpośrednio przy uli-
cy Puławskiej działkę 1/273. Pierwszy 
przetarg na tę wartą 105 mln nieru-
chomość zaplanowany był na 15 lipca, 
ale również w tym wypadku nie było 
chętnych na gminny grunt. 

\\\   Nowy pomysł
Co ciekawe jeszcze zanim doszło 

do przetargu na sprzedaż działek 246, 
247 i 248 w BIP gminy Lesznowola po-
jawiła się informacja o zaplanowanej 
na 4 sierpnia dodatkowej sesji Rady 
Gminy, podczas której radni mają pod-
jąć decyzję w sprawie zmiany decyzji 
odnośnie położonej pośrodku terenu 
zlokalizowanego na północ od drogi 
łączącej ul. Topolową z ul. Puławską 
działki 248. Zgodnie z projektem 
uchwały ma ona zostać przeznaczona 
do wydzierżawienia na okres 20 lat w 
drodze przetargu ustnego nieograni-
czonego.  Skąd taka zmiana decyzji? Czy 
do gminy zgłosił się podmiot zainte-
resowany dzierżawą zamiast kupna? 
- Są to dopiero projekty uchwał, które 
będą rozpatrywane przez Radę Gminy 
na najbliższej sesji 4 sierpnia 2022 r. 

Jeden projekt dotyczy wydzierżawie-
nia działki 248 w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego. Przetarg 
ustny nieograniczony skierowany jest 
do niewyznaczonego w żaden sposób 
kręgu oferentów – poinformował nas 
Mateusz Ryczywolski z Biura Promocji. 
Usiłowaliśmy się dowiedzieć również 
jakie miałyby być warunki dzierżawy – 
zarówno wysokość zaproponowanego 
przez gminę czynszu, jak i sposób jego 
uiszczania – czy dzierżawca miałby 
wnieść opłatę za cały okres dzierżawy 
z góry czy realizować płatność w okre-
ślonych ratach (rocznie, miesięcznie 
itp.), ale na te pytania nie otrzymaliśmy 
odpowiedzi od urzędu, a w treści ani 
uzasadnieniu uchwały również jej nie 
ma.

 Decyzję w sprawie sposobu dys-
ponowania liczącą nieco ponad 4 ha 
działką 248, która była wystawiona na 
sprzedaż za cenę 44,5 mln złotych, rad-
ni podejmą podczas sesji w czwartek 
4 sierpnia. Być może wówczas miesz-
kańcy będą mieli okazję dowiedzieć 
się czegoś więcej na temat powodów 
zmiany decyzji odnośnie przeznaczenia 
nieruchomości na sprzedaż.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Dzierżawa zamiast sprzedaży?
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Impreza 7 sierpnia rozpocznie się o godz. 
14.00 od parady automobili oraz rowerów, 
na których jeździli nasi pradziadowie. Tego 
dnia na rynku opowiemy o czasach, gdy po- 
jedynki były codziennością, a panie nie cho- 
dziły bez kapelusza. Zarówno kierowcy sa- 
mochodów, bicyklów, jak i pojedynkujący 
się panowie oraz cyrkowcy będą w strojach  
z tej epoki.

Opowiemy, jak Maria Skłodowska-Cu-
rie została szoferem ciężarówki. Pokażemy 
pierwszy na świecie samochód osobowy, 

zbudowany 200 lat temu przez Polaka, 
i opowiemy o jego twórcy Józefie Bożku. 
Zaprezentujemy replikę samochodu, którym 
125 lat temu pierwszy polski rajdowiec po-
jechał na rajd do Paryża. Opowiemy, jak 
Stanisław Grodzki pojechał na ten rajd,  
a potem założył Automobilklub Królestwa 
Polskiego.

Urządzimy wyścig bicykli i rowerów ret-
ro. Będzie nauka jazdy fordem T z 1919 r.  
i opowieści o jego historii. Pokażemy repli- 
kę pierwszego samochodu Benza. Będzie tak- 

że prezentacja jazdy samochodem parowym. 
Ponadto odtworzymy gry i zabawy naszych 
dziadków i zaprosimy na warsztaty rysun-
kowe oraz odbędą się pojedynki szablistów.

Program dopełnią koncerty – o godz. 
15.30 wystąpi Trio Trójkąt (Piotr Grudziński 
z zespołem), a o godz. 16.30 zagra i zaśpiewa 
Kapela Warszawska Staśka Wielanka.

Organizatorami wydarzenia są gmina Gó- 
ra Kalwaria, Stowarzyszenie Nostalgia oraz 
Ośrodek Kultury w Górze Kalwarii. Wstęp 
wolny.

26 sierpnia przedstawiciele górskokalwaryjskich władz – wiceburmistrz Mateusz Baj  
i skarbnik Ewa Sobiepanek – odebrali w Tarczynie promesę na 5 mln zł. To dotacja z rzą- 
dowego Programu Inwestycji Strategicznych (z edycji skierowanej do gmin, gdzie istniały  
Państwowe Gospodarstwa Rolne).

Za te fundusze wybudujemy ulicę Długą w Moczydłowie. Połączy ona drogę do Piaseczna 
(ul. Pijarską na wysokości dawnego Horteksu) z drogą 724 do Konstancina-Jeziorny (obok 
nowego osiedla). Oprócz asfaltowej jezdni powstanie ciąg pieszo-rowerowy. Prace mają się 
zakończyć pod koniec 2023 roku.

Z przedsięwzięcia ucieszą się nie tylko kierowcy, piesi i rowerzyści. Dzięki niemu zagospo- 
darowany zostanie przez inwestorów popegeerowski teren przy Długiej. Powstaną miejsca 
pracy, a budżet gminy zasilą dodatkowe wpływy z podatków.

Zaledwie cztery dni wcześniej skarbnik Ewa Sobiepanek oraz sekretarz gminy Piotr  
Walczak w Konstancinie-Jeziornie podpisali umowy na dofinansowania, które tym razem 
przyznał gminie samorząd województwa mazowieckiego. 

Łączna kwota 577 tysięcy złotych zostanie przeznaczona na:
– budowę toru rowerowego i boiska do koszykówki przy ul. Kalwaryjskiej w Górze Kalwarii 
(u zbiegu z ul. Budowlanych),
– przebudowę ul. Krótkiej w Cendrowicach,
– remont garażu Ochotniczej Straży Pożarnej w Górze Kalwarii i zakup wozu strażackiego  
dla jednostki w Cendrowicach.

Ponadto do 11 szkół podstawowych w naszej gminie zakupimy sprzęt dydaktyczny za 
łącznie niemal 1,2 mln zł. Większość, blisko 840 tys. zł, stanowi unijne wsparcie z Europej- 
skiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. W połowie lipca burmistrz Arkadiusz Strzyżewski  
i Ewa Sobiepanek podpisali w Warszawie umowę na tę dotację.

W ramach projektu pod nazwą „Zakup sprzętu i oprogramowania dla 11 szkół Gminy 
Góra Kalwaria umożliwiającego nowoczesne formy nauczania z wykorzystaniem TIK oraz 
zapewnienie narzędzi do nauki zdalnej na wypadek powtórzenia lub wydłużenia się epi-
demii Covid-19” przewidziano zakup: 
– kompletów klocków do zajęć robotyczno-programistycznych (dla klas 1–3 oraz 4–8);
– komputerów przenośnych;
– monitorów interaktywnych;
– komputerów stacjonarnych typu AllinOne; 
– licencji pakietu Office.

Regularnie trenujących biegaczy zapraszamy zaś do udziału w biegu głów- 
nym na 10 km. Wystarczy zarejestrować się na stronie zmierzymyczas.pl i opłacić 
pakiet startowy. W ten sposób osobie z niepełnosprawnością funduje się bez-
płatny start w odrębnym biegu na 2 km z wolontariuszem nazywanym „zającem”.

Możesz zgłosić się jako wolontariusz, który pobiegnie u boku osoby niepełno-
sprawnej. Wystarczy wiadomość na następujący adres mejlowy: info@fundacja 
-activelife.org.pl.

Jeśli chcesz pomagać podczas imprezy, również prosimy o mejla na podany 
wyżej adres.

W piątek rano otworzyliśmy ogro- 
dzony obiekt, który znajduje się na 
terenie zielonym obok szkoły. Jest 
dostępny non stop. Powstały dwie 
strefy: rekreacji i wolnego wybiegu. 
Oprócz urządzeń do zabawy są kosze 
na psie odchody i miski na wodę.

Utworzenie placu dla czworono- 
gów kosztowało 40 tysięcy złotych 
(15 tysięcy zł wyłożyła gmina, resztę  
sponsorzy).

Automobile, bicykle oraz m.in. koncert Kapeli Warszawskiej Staśka Wielanka – to atrakcje niedzielnego wydarzenia

Od lewej: poseł Dariusz Olszewski, wiceburmistrz Mateusz Baj, poseł Dominika Chorosińska,
skarbnik Ewa Sobiepanek, radny sejmiku mazowieckiego Michał Prószyński oraz poseł, 
wiceminister technologii i rozwoju Piotr Uściński podczas uroczystości w Tarczynie

Słoneczna Góra retro

Dodatkowe 
miliony 

na inwestycje

3. Górski Bieg Zająca 
– trwają zapisy

Wybieg dla psów już dostępny!

W najbliższą niedzielę czas na górskokalwaryjskim rynku cofnie się do początku XX wieku! 
Zapraszamy na wydarzenie poświęcone Belle Epoque – jedyne w Polsce, w którym będą  

uczestniczyły wyłącznie samochody wyprodukowane do 1920 r.

W sierpniu zapraszamy 
także na:
– Słoneczną Górę  
(21 sierpnia, rynek) ze spektaklami 
teatralnymi i pokazem ognia.  
Wstęp wolny;
– Noc Spadających Gwiazd  
(13 sierpnia, zamek w Czersku)  
– święto dla miłośników astronomii. 
Wstęp płatny;
– Piknik Historyczny  
„My z AK. Góra Kalwaria 1942”  
(28 sierpnia, rynek)  
z wieloma warsztatami i pokazami, 
koncertami oraz widowiskową 
inscenizacją. Wstęp wolny.

Nasza gmina wystarała się o kolejne dofinansowania,  
które pomogą zrealizować ważne  

i oczekiwane przez mieszkańców przedsięwzięcia.

Jeśli znacie osoby z niepełnosprawnością,  
zachęćcie je do udziału w wydarzeniu, które jest  
organizowane 17 września specjalnie dla nich.  

Nie trzeba biec, wystarczy spacer. W tej imprezie  
chodzi głównie o integrację.

Buldog francuski Dogo, w towarzystwie właścicielki,  
pani Ani, jako pierwszy skorzystał z wybiegu dla psów  

przy ul. Budowlanych w Górze Kalwarii.
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L ubię jeździć ulicą Staropolską, bo 
jest w jej krajobrazie klimat daw-

nego Piaseczna. Tu można odczuć to 
ciekawe ukształtowanie terenu. Nie-
wielkie wzgórze, z którego schodzi się 
do rzeki Jeziorki. Tu mieszkała kiedyś 
rodzina Hassów. Niedawno pisałam o 
kapitanie Karolu Hassie, komendancie 
warszawskiej straży pożarnej, która to 
straż czasami też gasiła pożary w Pia-
secznie. Hassowie przed wojną, latem 
mieszkali na ul. Staropolskiej, po woj-
nie pozostała tu na stałe tylko Jadwiga.  

\\\   Bitwa pod Pęcicami
Osią mojej opowieści jest historia 

bitwy pod Pęcicami (2 sierpnia 1944 
r.),w której to bitwie zginęli piaseczyń-
scy harcerze i o której pisałam w kilku 
artykułach. Dlatego też w tym tekście 
o bitwie tylko wspomnę. O matkach 
bohaterskich harcerzy i żołnierzy ma-
ło się pisze i mówi, są jakby nieważ-
ne. Nie odgrywają w historii istotnej 

roli? A przecież to one nie przesypiały 
spokojnie nocy, gdy ich dzieci szły na 
wojskowe szkolenia, do akcji, a potem 
do powstania i to one były przy eks-
humacjach swoich poległych dzieci. 
Zostawały po wojnie samotne, często 
bez środków do życia, coraz bardziej 
niesprawne fizycznie, zniszczone wo-
jennymi przeżyciami.  

\\\   Moi rozmówcy
Wojciech Garstecki urodzony po 

wojnie, który ma imię po dowódcy 
plutonu Wojtku Hassie, a jego matką 
chrzestną była matka Wojtka – Jadwiga 
Hass, opowiada mi w piaseczyńskiej 
kawiarni „Fryderyk” zdarzenie, które 
usłyszał od ciotki: jest Sylwester 1943 
roku, rozpoczyna się kolejny rok woj-
ny. W piaseczyńskim domu przy ul. 
Staropolskiej trwa zabawa. Młodzież 

ściągała z budynków warszawskich 
flagi ze swastyką, porozkładała je na 
podłodze i z dużą zaciętością tupią po 
nich. Tak wyrażają pogardę dla oku-
panta. Ta młodzież wkrótce weźmie 
udział w powstaniu. Ta noc jest dla Ja-
dwigi koszmarem, cały czas się boi, że 
w końcu ktoś usłyszy gwar, nie daj Boże 
zobaczy flagi na podłodze, doniesie do 
policji. Ale rozumie młodzież, ich bunt 
i nie protestuje.  

No cóż, pewnie ktoś powie: rolą 
matki jest strach o dziecko i nie jest 
ważne, że to dziecko jest żołnierzem 
państwa podziemnego, czy niemowla-
kiem. Ten rok 1944, który jest witany 
przez młodzież w domu przy ul. Staro-
polskiej będzie dla kilku z tego grona 
ostatnim rokiem ich życia. Po wyzwo-
leniu Jadwiga będzie uczestniczyć w 
ekshumacjach i ona rozpozna zwłoki 
swojego syna i jego przyjaciół.

 W latach 60. Jacek i Wojtek Mrów-
czyńscy, chodzili do ciotki Jadwigi i 
wybierali cenne książki z biblioteki 
Hassów, aby je sprzedać, bo Jadwidze 
brakowało pieniędzy. Nie głodowała, 
bo rodzina bardzo jej pomagała, chleb 
był, ale żeby mieć np. na podroż do 
Tczewa, trzeba było zdobyć fundusze. 
W Tczewie spotykała się z przyjaciółmi 
Hani Hass, harcerkami i nauczycielkami 
swojej córki (pasierbicy) i córki Karo-
la. Hania jest dziś bohaterką Tczewa. 
W Tczewie jest ulica jej imienia. Hanię 
Niemcy zamordowali w 1939 r.

Drugą pasierbicę Jadwigi, córkę Ka-
rola, Marysię zamordowali własowcy 
w Warszawie na Zieleniaku, w czasie 
powstania warszawskiego.             

\\\   Jadwiga
Urodziła się w Warszawie w 1888 

roku. Uwielbiała czytać książki i podró-
żować. Wyszła za mąż za wysokiej rangi 
urzędnika kolejowego Wacława Kina-
sta. Przed rewolucją październikową 
wyjeżdżają wraz z mężem do Peters-
burga, gdyż mąż otrzymuje posadę na 
kolei Wiedeń – Petersburg. Rewolucja 
wygania ich z Rosji w 1919 r. Do Polski 
Jadwiga wraca tylko z siedmioletnim 
synem Wacławem, gdyż mąż umiera w 
czasie podróży. Matka z synem docie-
rają do Łowicza i tu zatrzymują się. W 
Łowiczu zakochuje się w Jadwidze Ka-
rol Hass. Jadwiga wychodzi po raz drugi 
za mąż. Przystojny wdowiec i legioni-
sta Hass ma żyłkę awanturniczą i dość 
słabą głowę do interesów. Oboje mają 
wspólne pasje: książki, nauki ścisłe i 
podróże. Fabryka barwników, którą ot-
wiera Karol plajtuje, rodzina przenosi 

się do Warszawy. Oboje mają dzieci z 
pierwszego małżeństwa, Jadwiga jest 
matką Wacława, a Karol ojcem Marysi 
i Hani. Tworzą wspaniałą, kochającą 
się rodzinę. W 1922 roku rodzi się ich 
wspólny syn Wojciech. Rodzina miesz-
ka w Warszawie zimą, latem Jadwiga z 
dziećmi przeprowadza się do letniego 

domu przy ulicy Staropolskiej w Pia-
secznie. Dom jest niewielki, w części 
piętrowy. Parter jest dość obszerny ,a 
nad nim znajduje się maleńkie pięterko. 
W pobliżu płynie malownicza, rybna 
rzeka Jeziorka, z piaszczystymi plażami, 
wodospadami i mnóstwem maleńkich 

rybek o lśniących łuskach, których całe 
ławice przepływają obok pluskających 
się dzieci. Jest tu raj na ziemi.

W Piasecznie mieszka również 
siostra Karola Hassa pani Stanisława 
Szymańska. Wraz z mężem prowadzi 
traktiernię na skrzyżowaniu ulic Sien-
kiewicza i Kościuszki. Marysia Szy-
mańska, ich córka, zaprzyjaźnia się z 
Wojtkiem.

 Rok 1936 jest dla Jadwigi tragicz-
ny, umiera Karol. Jadwiga zostaje sama, 
dziewczynki i Wacław są już dorośli, ale 
Wojtek ma dopiero 14 lat.

\\\   Czas wojny i po
Wydarzenia polityczne w Europie 

wróżą wojnę. Tymczasem, Marysia i 
Wojtek postanawiają się zaręczyć. Nie 
jest to proste, gdyż są zbyt blisko spo-
krewnieni. Planują poprosić o zgodę na 
małżeństwo władze kościelne. Rodzina 
ulega. Obie matki: Jadwiga Hass i Stani-
sława Szymańska w końcu zezwalają 
na zaręczyny. Maria dostaje od narze-
czonego medalik, odwdzięcza się tym 
samym. Medalion Wojtka będzie wska-
zówką w czasie ekshumacji. Marysia 
zamieni medaliki, swój pochowa razem 
z Wojtkiem, jego pozostawi sobie na 
wieczną pamiątkę.  

Jadwiga Hass po powstaniu zosta-
je na ul. Staropolskiej na stałe, nie ma 
już warszawskiego mieszkania. W nie-
wielkim domu znajduje się uratowana 
z warszawskiego mieszkania biblioteka 
pełna cennych książek, kolekcja two-
rzona przez lata przez Jadwigę i Karola. 
Jadwiga utrzymuje przez kilka lat ścisły 
kontakt z lekarką Marysią Szymańską 
(Mrówczyńską), ukochaną syna Wojt-
ka. Potrzebna jest pomoc lekarska i pie-
lęgniarska, bo Jadwiga ma problem z 
chodzeniem. Mimo strasznego losu, jaki 

ją spotkał, Jadwiga nie jest ciężarem dla 
nikogo. Wszyscy w rodzinie ją kochają 
i bardzo szanują, jest ciągle otoczona 
najbliższymi. Lubią z nią spędzać czas 
przyszywane wnuczęta, ma z nimi do-
bry kontakt. Słuchanie jej opowieści i 
dyskusje na temat przeczytanych ksią-
żek to dla młodych urodzonych już po 
wojnie, duża przyjemność. Dla dzieci, a 
potem młodzieży, jej dom stoi zawsze 
otwarty. Tak, zdecydowanie, ciotka Ja-
dwiga to nietuzinkowa osoba.

Jeszcze w końcówce lat 40. przy-
chodzi dobra wiadomość. Odnajduje 
się wśród żywych syn Jadwigi z pierw-
szego małżeństwa Wacław Kinasta, 
żołnierz Andersa. Na razie postanawia 
nie wracać do Polski i pozostać w An-
glii. Wysyła matce paczki z żywnością i 
lekarstwami, dużo paczek kawy, które 
Jadwiga sprzedaje w piaseczyńskich 
sklepach, to jeden z jej dochodów. Sy-
nowie Marii Mrówczyńskiej pomagają 
w zakupach i codziennym życiu. Paro-
bek, złota rączka pan Kazio pielęgnu-
je ogród i dom. Rodzina Garsteckich, 
coraz częściej zabiera ją do Warszawy. 
Zanim to nastąpi Wojciech Garstecki z 
bratem spędzą w Piasecznie cudowne 
wakacje. CDN.

Małgorzata Szturomska

Jadwiga Hass matka bohaterów

Jadwiga Hass w otoczeniu rodziny

Major Karol Hass w roku 1929

Piaseczno 1965 r., dom rodziny Szymańskich stojący na skrzyżowaniu ul. Kościuszki i ul. Sienkiewicza, dziś tu stoi sklep 
Biedronka
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Jeszcze w końcówce  
lat 40. przychodzi dobra 

wiadomość. Odnajduje się 
wśród żywych syn Jadwigi 
z pierwszego małżeństwa 

Wacław Kinasta,  
żołnierz Andersa

Ten rok 1944, który 
jest witany przez 

młodzież w domu przy 
ul. Staropolskiej będzie 
dla kilku z tego grona 

ostatnim rokiem ich życia

O matkach bohaterskich 
harcerzy i żołnierzy mało 
się pisze i mówi, są jakby 

nieważne
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\\\ BIELAWA

W najbliższych tygodniach 
powinna ruszyć przebudowa 
ulicy Powsińskiej w Bielawie. 
Oferty złożone w przetargu 
były niższe niż zakładano.    

Modernizacja drogi łączącej Kon-
stancin-Jeziornę z Warszawą, na 

wschód od drogi wojewódzkiej 724, 
od lat była oczekiwana przede wszyst-
kim przez mieszkańców Bielawy, ale 
też kierowców wybierających ją jako 
alternatywny dojazd do stolicy. Dodat-
kowo, samorząd planuje zmianę MPZP 
dla Bielawy, dopuszczającą zabudowę 
wschodniej strony ulicy Powsińskiej, co 
oczywiście będzie się wiązało z więk-
szym natężeniem ruchu, gdy możli-
wość taka zostanie przez inwestorów 
wykorzystana. 

Decyzję ZRID dla tej inwestycji 
gmina otrzymała pod koniec 2021 
roku. Szacowane jednak na około 14 
mln złotych zadanie nie trafiło ani do 
budżetu na rok 2022, ani do WPF. Sa-
morząd zgłosił je jednak do kolejnej 
edycji programu rządowych dotacji 
Polski Ład i właśnie na tę inwestycję ma 

otrzymać dofinansowanie. W tej sytua-
cji pozostawało już tylko wprowadzić 
ją do budżetu i Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. Tak też się stało podczas 
czerwcowej sesji Rady Miejskiej. Łącz-
nie radni zaplanowali na to zadanie 
14,3 mln zł, z czego 4,3 mln zł na rok 
bieżący i 10 mln na rok przyszły. Dzięki 
temu już 1 lipca br. gmina mogła ogłosić 
przetarg na realizację zadania. Oferty 
na modernizację ulicy Powsińskiej zło-
żyły dwie firmy. Wygrał Fal-Bruk, który 
gotowy jest wykonać zadanie za nieco 

ponad 9,4 mln zł. Umowa z wykonawcą 
zostanie podpisana najprawdopodob-
niej w sierpniu i będzie on mógł przy-
stąpić do prac budowlanych. Zgodnie 
z przetargiem na realizację inwestycji 
będzie miał 14 miesięcy.

Przebudowa drogi ma objąć, poza 
wykonaniem nowej nawierzchni jezd-
ni, przede wszystkim budowę chodnika 
i ścieżki rowerowej. Powstaną też oczy-
wiście indywidualne zjazdy do posesji, 
a droga zyska nowoczesne oświetlenie. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

\\\ POWIAT

Radna Magdalena  
Mika-Kosior słynie z tego,  
że dużo komentuje  
w mediach społecznościowych 
i zwykle dość bezpośrednio 
wyraża swoje opinie m.in.  
na temat poczynań innych 
samorządowców. Tym razem 
starosta Ksawery Gut uznał,  
że granice zostały 
przekroczone i zagroził  
radnej pozwem sądowym.   

Magdalena Mika-Kosior jeszcze 
do niedawna należała w Radzie 

Powiatu Piaseczyńskiego do klubu Ko-
alicji Obywatelskiej. Opuściła jego sze-
regi dopiero w ostatnich tygodniach, 
uprzedzając decyzję członków klubu 
o jej „wyrzuceniu”. Ich drogi rozeszły 
się już jakiś czas temu. Aczkolwiek, do 
niedawna radna wychwalała działania 
starosty Ksawerego Guta jako bardzo 
dobrego menadżera, który realizuje 
sprawnie wiele inwestycji. Nagle opinia 
zmieniła się i media społecznościowe 
zostały zalane krytyką starosty, a na-
wet publikacją screenów ich rozmów 
w jednym z komunikatorów. Jednak 
poza krytyką podejmowanych (lub 
przeciwnie) działań, w wypowiedziach 
na oficjalnym profilu radnej pojawiły 
się też sugestie dotyczące poważnych 
naruszeń, których miałyby się dopusz-
czać władze powiatu.

\\\   Poważne zarzuty
Tak było w przypadku planów bu-

dowy ulicy Gościniec Warecki.
– Budujemy drogę przez las, w któ-

rym nikt nie mieszka, pod developera 
w Krępie ( deweloper z Józefosławia), 
jak myślicie czy i z kim jest jakiś układ? 
(…) Komu Zarząd Powiatu robi dobrze? 
Kumplom z PO i ich developerom? (…) 
A jeszcze Lisowi budujemy drogę pod 
domem. Zapomniałam o nim. Mam Cię 
Ksawery Gut – Starosta Piaseczyński 
dość – pisała w maju radna. Reakcji 
władz powiatu ani klubu KO nie było. 

Następnie radna zainteresowała 
się konkursem na dyrektora LO w Kon-
stancinie-Jeziornie, którego przebieg jej 
zdaniem wyraźnie wskazuje na to, że 
starosta chce obsadzić na tym stano-
wisku „swojego” kandydata.

– Moje zarzuty do Starosty dotyczą 
delikatnie mówiąc manipulacji służą-
cej wyeliminowaniu dyrektorki, która 
dźwignęła z zapaści szkołę i zastąpie-
nia jej swoim. Nie ma mojej zgody na 
niszczenie ani ludzi, ani ich dorobku, 
ani szkoły dla własnych partykularnych 
interesów politycznych czy ustawia-
nia kumpli na stanowiskach – napisała 
radna. Postów w tym tonie było kilka, 
odnosiła się również do działań podej-
mowanych przez odpowiadającą za 
oświatę członek zarządu Ewę Lubia-
niec. Skierowała też skargę na działania 
starosty do przewodniczącego Rady 

Powiatu, a właściwie dwie – odnośnie 
braku odpowiedzi na interpelację ws. 
konkursu na dyrektora LO im. Wł. Rey-
monta w Konstancinie-Jeziornie oraz 
„niejasności” przy przeprowadzaniu 
konkursu. 

\\\   Granica została  
przekroczona

Tym razem miarka się przebrała 
i starosta skierował do radnej we-
zwanie przedsądowe do zaprzestania 
naruszeń dóbr osobistych i usunięcia 
skutków tych naruszeń poprzez usu-
nięcie wskazanych w piśmie wpisów na 
Facebooku radnej, sugerujących „nad-
użycia, łamanie prawa, niekompetencję 
i działanie na niekorzyść mieszkańców 
powiatu piaseczyńskiego”. 

– Przedstawiane przez Panią infor-
macje są nieprawdziwe, wprowadzają 
opinię publiczną w błąd i uderzają w 
dobre imię Powiatu Piaseczyńskiego, 
a także jego pracowników – czytamy 
w piśmie podpisanym przez starostę 
Ksawerego Guta. Termin na usunięcie 
naruszających dobra osobiste Powiatu 
Piaseczyńskiego oraz pracowników 
starostwa minął 1 sierpnia 2022. Sta-
rosta zastrzegł, że w przypadku braku 
ich usunięcia, jest gotów podjąć kroki 
prawne. Radna wpisów nie usunęła, a 
jedynie opublikowała pismo starosty z 
komentarzem „prawdziwa cnota kry-
tyk się nie boi”.  

– Mam tylko nadzieję, że zarówno 
Ksawery Gut jak i Ewa Lubianiec będą 
składać pozew imiennie, płacąc za po-
zew i prawników z własnych pieniędzy, 
bo odniosłam się do nich personalnie 
i proces powinien być z powództwa 
cywilnego, a nie za pieniądze podatni-
ka – napisała Magdalena Mika-Kosior. 
Mieszkańcy w komentarzach zwracają 
jednak uwagę, że jej oskarżenia nie do-
tyczą tych osób personalnie, tylko w 
związku z działaniami podejmowany-
mi jako członkowie Zarządu Powiatu. 

– Jeśli ma Pani konkretne dowody 
na przestępstwa, to dlaczego nie za-
wiadomi Pani prokuratury? Facebook, 
to nie ten adres – zauważyła jedna z 
internautek. 

Czy rzeczywiście starosta wystąpi 
na drogę sądową przeciwko radnej? 
Przekonamy się zapewne niebawem. 

Agnieszka Maj

Powsińska ma być tańsza  
niż zakładano

Miarka się przebrała

Droga zyska chodnik i ścieżkę rowerową

\\\ POWIAT

Kilka gmin naszego powiatu 
zajmuje wysokie pozycje 
w rankingu najbogatszych 
samorządów w Polsce. 
W pierwszej trzydziestce 
Konstancin-Jeziorna  
i Lesznowola. Czy przekłada 
się to na inwestycje?     

R anking najbogatszych i najbied-
niejszych gmin w Polsce przygo-

tował Serwis Samorządowy Polskiej 
Agencji Prasowej. Powstał on w opar-
ciu o dane Ministerstwa Finansów, 

dotyczące wskaźników dochodów po-
datkowych w przeliczeniu na jednego 
mieszkańca dla gmin na 2022 rok (tzw. 
wskaźnik G). Chodzi oczywiście o do-

chody z udziału w podatku PIT i CIT, ale 
również z podatków – od nieruchomo-
ści, rolnego i leśnego.

Tradycyjnie od lat liderem w ran-
kingu dochodów w przeliczeniu na 
mieszkańca pozostaje wiejska gmina 
Kleszczów – na jednego mieszkańca 
przypadło tam 29 704 zł. Nic dziwnego, 
wszak na jej terenie zlokalizowane są 
zarówno Kopalnia Węgla Brunatnego 
Bełchatów, jak i Elektrownia Bełcha-
tów. 

\\\   Wysokie dochody i... 
Janosikowe

Na liczącej 2477 samorządów li-
ście, trzy gminy powiatu piaseczyńskie-
go uplasowały się w pierwszej setce. 
Najwyżej, bo na 25. miejscu Konstan-
cin-Jeziorna z dochodem 4796,24 zł 
na mieszkańca (6. Miejsce na Mazow-
szu). Niewiele niżej, bo na 28 pozycji 
znalazła się Lesznowola z dochodem 
4721,37 zł w przeliczeniu na miesz-
kańca (8 miejsce w województwie). 
Wskaźnik G dla gminy Piaseczno jest 
już znacząco niższy – 3493,72 zł, co 
daje 67. miejsce w rankingu. 

Pozostałe gminy powiatu pia-
seczyńskiego muszą sobie radzić z 
jeszcze niższymi dochodami przy-
padającymi na mieszkańca. W Górze 
Kalwarii wynosi on 2514,94 zł, co daje 
samorządowi 232. miejsce w rankin-
gu najbogatszych, niedużo mniejszy 

dochód uzyskuje Tarczyn – 2497,24 
zł, zajmując 240. miejsce. Stawkę pia-
seczyńskich gmin zamyka Prażmów 
na 357. pozycji ze wskaźnikiem G w 
wysokości 2231,31 zł.

Oczywiście wskaźnik G służy prze-
de wszystkim do określenia wysoko-
ści tzw. „Janosikowego”, które bogatsze 
samorządy będą musiały wpłacić na 
rzecz wsparcia tych najbiedniejszych. 

\\\   Mieszkańcy pytają  
o inwestycje

Gminy Konstancin-Jeziorna oraz 
Lesznowola pochwaliły się wysokimi 
pozycjami w rankingu, co nie przeszło 
bez echa wśród mieszkańców. Ci bo-
wiem zwracają uwagę na to, że za tak 
wysokimi dochodami, które w dużej 
mierze pochodzą z ich podatków, nie 
idą inwestycje w potrzebną infrastruk-
turę, zwłaszcza drogową. 

– Wspaniała wiadomość – to teraz 
trzeba będzie sprostać standardom 
zamożności – czas na chodniki (poza 
strefą A też by się przydały) i ścieżki 
rowerowe, po których dzieci mogą do-
stać się bezpiecznie do szkół. I kosze 
na śmieci, które może sprawiłyby, że w 
krzaczorach nie będą lądować wszel-
kie możliwe do wyobrażenia odpady 
– skomentowała jedna z mieszkanek 
Konstancina. 

Agnieszka Maj

Dochodowe gminy

Do niedawna radna Magdalena 
Mika-Kosior wychwalała działania 
starosty Ksawerego Guta
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Wskaźnik G służy  
przede wszystkim  

do określenia wysokości 
tzw. „Janosikowego”, 

które bogatsze samorządy 
będą musiały wpłacić 
na rzecz wsparcia tych 

najbiedniejszych
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INFORMACJA 

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1.  wynajęcia na czas oznaczony na okres od dnia 02.11.2022 r. do dnia 31.12.2027 r. części działki 

nr 7/21, obr. 30 m. Piaseczno, poł. przy skrzyżowaniu ul. Wybickiego i ul. Orężnej, o pow. 24 m2,  
z przeznaczeniem pod teren zieleni oraz wiatę,

2. wynajęcia na czas oznaczony na okres od dnia01.07.2022 r. do dnia 30.06.2025 r.części działki 
nr 904, obr. Zalesie Górne, poł. przy ul. Zaczarowanej Róży, o pow. 250 m2, z przeznaczeniem pod 
teren zieleni i ciąg komunikacyjny,
Wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, 
tj. od dnia 03.08.20222 r.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

\\\ PIASECZNO

Młody piłkarz z Piaseczna 
regularnie przyciąga uwagę 
renomowanych klubów 
piłkarskich. Ostatnio jego 
umiejętności sprawdzał 
Bayern Monachium.      

Mieszkaniec Piaseczna, Dawid 
Kalbarczyk to zawodnik, który 

wyróżnia się szczególnym talentem. 
17-latek swoją piłkarską przygodę 
zaczynał w barwach juniorów MKS 
Piaseczno, a od sezonu 2016/2017 
reprezentuje Szkołę Techniki Futbolu 
Champion i z czasem stał się jednym 
z najlepszych zawodników akademii 
założonej przez Marcina Mięciela i Ma-
cieja Bykowskiego.

W listopadzie ubiegłego roku gracz 
Championa trenował wspólnie z piłka-
rzami drugiej drużyny seniorów Koro-
ny Kielce. Niedługo później zaprosze-
nie wysłała mu Arka Gdynia, dla której 
zagrał w sparingu rezerw seniorów z 
Bałtykiem Gdynia.

W czerwcu na stronie STF Cham-
pion ukazał się komunikat dotyczący 
kolejnych drużyn zainteresowanych 
potencjałem piłkarza – tym razem mo-
wa była o kierunku włoskim.

– Priorytetem naszej akademii jest 
wytrenować jak najlepszego piłkarza, 
aby miał szansę zaistnienia w zawo-
dowym futbolu. Dawid Kalbarczyk w 

ostatnim czasie jest jednym z najlep-
szych zawodników naszej akademii, 
czego efektem są liczne zaproszenia 
na testy z polskich klubów oraz oferty 
podpisania kontraktów. Wieści o na-
szym zawodniku dotarły też za grani-
cę, czego efektem są dwa zaproszenia 
do czołowych klubów z Włoch. Mamy 
nadzieję, że zaproszenia z SSC Napo-
li oraz FC Torino będą motywacją dla 
wszystkich zawodników naszej akade-
mii, a dla Dawida szansą oraz nowym 
doświadczeniem, które pomoże spełnić 
marzenia – czytaliśmy.

W lipcu zawodnik został zaś powo-
łany do drużyny Bayern Monachium 

World Squad U19, z którą przebywał 
na dwutygodniowym obozie.

– Oprócz treningów w gronie 20 
zdolnych 19-latków z całego świata, 
Dawid rozegrał 3 mecze kontrolne z 
VFL Wolfsburg U19, Spvgg Unterha-
ching U19, a wisienką na torcie był 
sparing na głównej płycie stadionu Al-
lianz Arena, gdzie zawodnicy testowa-
ni rozegrali sparing z Bayernem U19. 
Trzeba dodać, że pierwszym trenerem 
w rozbudowanej kadrze trenerskiej był 
były mistrz świata i legenda Bayernu, 
Klaus Augenthaler – poinformowali 
przedstawiciele Championa.

Rafał Lipski

\\\ POWIAT

W nadchodzącym sezonie 
IV ligi czeka nas wiele 
emocjonujących starć. 
Rozgrywki zapowiadają się 
niezwykle ciekawie.      

P o lipcowym odpoczynku od lokal-
nej piłki nożnej, wreszcie wraca 

upragniona przez kibiców IV liga. Edy-
cja 2022/2023 będzie jeszcze bardziej 
interesująca, ponieważ teraz rozgrywki 
przyjęły zupełnie inny kształt.

W minionym sezonie IV liga na Ma-
zowszu podzielona była na 2 grupy po 
18 zespołów, z których zwycięsko wy-
szli Mławianka Mława (grupa I) i MKS 
Piaseczno (grupa II). Kwestię awansu 
do III ligi rozstrzygnęły jednak baraże, 
gdzie z wygranej cieszyli reprezentanci 
Mławy. Po reformie rozgrywek podział 
na grupy został usunięty, efektem czego 
mamy jedną IV ligę składającą się z 18 
drużyn, której triumfator uzyska bez-
pośrednią promocję do wyższej klasy 
rozgrywkowej. Chętnych do walki o 
awans nie brakuje.

Ligowymi przeciwnikami drużyn 
z powiatu piaseczyńskiego – MKS Pia-
seczno i Orzeł Baniocha – będą: AP 
Marcovia Marki, Escola Varsovia War-

szawa, Mazovia Mińsk Mazowiecki, Ma-
zur Karczew, MKS Przasnysz, Ząbkovia 
Ząbki, Oskar Przysucha, Victoria Sulejó-
wek, Świt Staroźreby, Mszczonowianka 
Mszczonów, KS CK Troszyn, KS Raszyn, 
Wilga Garwolin, Wisła II Płock, Narew 
1962 Ostrołęka i Hutnik Warszawa.

Naprawdę ciężko jest wskazać fa-
woryta całej rywalizacji. MKS Piasecz-
no ze sporą przewagą wygrał swoją 
grupę w zeszłej odsłonie rozgrywek, 
ale drużyny Oskara, Victorii i Wilgi 
niejednokrotnie udowadniały, że są ze-
społami posiadającymi duży potencjał. 
Nie można także zapomnieć o Mazovii i 
bardzo skutecznej poprzedniej wiosny 
Mszczonowiance, a niewykluczone, że 

i Orzeł sprawi kilka niespodzianek. Je-
śli spojrzymy na zespoły z ówczesnej I 
grupy, sytuacja robi się jeszcze trudniej-
sza. Mamy tu do samego końca bijące 
się o awans kluby takie jak: Ząbkovia, 
rezerwy Wisły Płock i Troszyn. Hutnik 
oraz Escola zapewne również nie będą 
odpuszczać. Wobec tego fani futbolu z 
niższych lig, praktycznie w każdej ko-
lejce będą mogli liczyć na ligowe hity.

Początek rozgrywek już w najbliż-
szy weekend. Na inaugurację czeka nas 
starcie Piaseczna ze Świtem na boisku 
MKS-u (6 sierpnia 13.00) oraz wyjaz-
dowy mecz Orła z Escolą (6 sierpnia 
13.00).

Rafał Lipski

Chcą go światowi giganci

Startuje IV liga

Dawid Kalbarczyk w barwach Bayernu Monachium

Poziom rozgrywek powinien być bardzo wyrównany
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OBWIESZCZENIE 

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym  (t.j Dz. U. z 2022 r. poz. 503 ze zm.), art. 39 ust. 1 i art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 
3 października 2008 r., o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale  
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2022 r.  
poz. 1029 ze zm.) oraz uchwały Nr 1170/XXXIX/2017 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 18 paździer- 
nika 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego części miasta Piaseczno dla rejonu centrum miasta, zmienionej uchwałą Nr 945/
XLVII/2021 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 28 grudnia 2021 r.  
zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospo- 
darowania przestrzennego części miasta Piaseczno dla rejonu centrum miasta – etap II 
obejmującego obszar między ulicami Sierakowskiego, Warszawską, Chyliczkowską, Zgoda  
oraz terenami przylegającymi do rzeki Perełki, wraz z prognozą oddziaływania na środowisko  
w dniach od 17 sierpnia 2022 r. do 9 września 2022 r.
Z projektem miejscowego planu można się zapoznać od 17 sierpnia 2022 r. na stronie internetowej 
pod adresem https://bip.piaseczno.eu w zakładce Planowanie przestrzenne > Projekty  
planów wyłożone do publicznego wglądu, a także w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno,  
ul. Kościuszki 5 w pokoju nr 31. Informacje o projekcie planu można uzyskać pod numerem telefonu 
22 70 17 556.
Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami, odbędzie się 
w dniu 8 września 2022 r. w godzinach od 14.00 do 16.00 w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy 
Piaseczno, ul. Kościuszki 5, w pokoju nr 38.
Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. Uwagi, należy składać na piśmie do Burmistrza Miasta i Gminy 
Piaseczno, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu, oznaczenia 
nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 23 września 2022 r.:
• w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno; 
• na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno; 
• za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres elektronicznej skrzynki podawczej na 
platformie ePUAP: /umigpiaseczno/SkrytkaESP lub na adres email: urzad@piaseczno.eu
Jednocześnie informuję, że dane osobowe, które będą przetwarzane w trakcie prac projektowych 
podlegają ochronie zgodnie z informacją dostępną na stronie internetowej https://bip.piaseczno.eu, 
w przewodniku interesanta, w którym znajduje się treść „klauzuli informacyjnej”. 

z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia, Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno 
UiA.6721.37.2.2017.AW

3 sierpnia 2022 r.

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części miasta Piaseczno 

dla rejonu centrum miasta – etap II

      OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363 ze 
zm.) zawiadamia, że w dniu 18 maja 2022 r., na wniosek Wójta Gminy Lesznowola, została wydana 
decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 16/2022 (nr rej. ARB.6740.1.42.2021.SR) o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej polegającej na budowie dróg gminnych w miejscowości Stara Iwiczna.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
– w liniach rozgraniczających teren inwestycji:
położone w liniach rozgraniczających projektowanej drogi – nieruchomości planowane 
do przejęcia na rzecz jednostki samorządu terytorialnego tj. Gminę Lesznowola (w nawiasie podano 
numery działek po podziale, numer pogrubiony oznacza działkę do przejęcia na rzecz Gminy 
Lesznowola) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
• jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0025 Stara Iwiczna; dz. ew. nr:  106/11 (106/79, 106/80; 
106/81), 106/26 (106/82; 106/83), 106/30 (106/88; 106/90), 111 (111/3; 111/4), 107/1 (107/5; 107/6), 
110/1 (110/7; 110/8), 110/2 (110/9; 110/10), 108/19 (108/23; 108/24), 100/1 (100/16; 100/17), 104/2 
(104/5, 104/6; 104/7), 100/5 (100/20; 100/21), 100/4 (100/18; 100/19), 106/3 (106/77; 106/78), 101 
(101/3; 101/4), 102 (102/3; 102/4), 106/27 (106/84; 106/85), 106/12, 106/13, 108/22, 108/21, 100/7, 
106/20, 213, 103, 106/9;   
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
nieruchomości ograniczone w korzystaniu (w nawiasie podano numery działek po podziale, numer 
pogrubiony oznacza działkę po podziale):
• jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0025 Stara Iwiczna;                                             
dz. ew. nr: 102 (102/4), 63/18, 106/27 (106/85), 106/29 (106/87), 106/30 (106/90), 106/27 (106/85), 
110/2 (110/10).

Z treścią decyzji nr 16/2022 z dnia 18 maja 2022 r. dotyczącej zezwolenia na realizację inwestycji 
drogowej oraz załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym  
w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, Informacja Kancelaria Architektoniczno- 
-budowlana, od poniedziałku do piątku w godzinach 8-16.                

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od 
dnia jej publicznego ogłoszenia. Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego 
doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor 
natychmiastowej wykonalności.  

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej.  ARB.6740.1.42.2021.SR                    
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.08.2022 r.



11NR 394 (10) 3 SIERPNIA 2022OGŁOSZENIA

      OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363) zawiadamiam, że 
w dniu 20 lipca 2022 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację 
inwestycji drogowej:      
inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno           
inwestycja:    „rozbudowa drogi powiatowej nr 2815W w m. Wojciechowice w gminie Góra Kalwaria”   
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie w całości lub w części przez jednostkę samorządu 
terytorialnego – Powiat Piaseczyński (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po 
podziale poza projektowanym pasem drogowym, pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone 
wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. Góra Kalwaria, obręb 0044 Wojciechowice: 
43/1, 47/7, 115/1, 59/6, 61/17, 62/3, 131/7, 131/8, 64/1, 83/10, 132/1, 83/11, 137/1, 83/9, 83/8, 69/2, 69/1, 
83/4, 72/13, 83/32, 83/21, 83/22, 83/20, 83/23, 83/27, 83/26, 83/28, 83/24, 83/5, 83/29, 83/7, 83/13, 
83/6, 34/7 (34/9; 34/10), 35/3 (35/5; 35/6), 35/4 (35/7; 35/8), 36/2 (36/7; 36/8), 38 (38/1; 38/2), 39 (39/1; 
39/2), 41 (41/1; 41/2), 42 (42/1; 42/2), 46 (46/1; 46/2), 49/2 (49/3; 49/4), 51 (51/1; 51/2), 52 (52/1; 52/2), 
56 (56/1; 56/2), 57/5 (57/6; 57/7), 119 (119/1; 119/2), 120 (120/1; 120/2), 121 (121/1; 121/2), 58 (58/1; 
58/2), 60 (60/1; 60/2), 130 (130/1; 130/2), 167/1 (167/5; 167/6), 131/6 (131/9; 131/10), 69/3 (69/4; 69/5)
- poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
przeznaczone pod przebudowę sieci elektroenergetycznej: (w nawiasie nr działki przed podziałem)
jedn. ew. Góra Kalwaria, obręb 0044 Wojciechowice: 
41/2 (41), 112/3, 113/1, 56/2 (56), 55, 57/3, 57/7 (57/5), 62/1, 64/2, 65, 67/4, 67/2, 136, 137/2, 138, 158

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Filii Wydziału Architektoniczno-Budowlanego Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, ul. 3-go Maja 10, 05-530 Góra Kalwaria, pokój 12B, gdzie od pon. do piąt.  
w godzinach 8-15 można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach,  z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej.  ARB.6740.1.34.2022.KS             
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.08.2022 r.

 DAM PRACĘ 
IMPORTER CIĘŻARÓWEK ZATRUDNI  
LAKIERNIKA, POMOC LAKIERNIKA, 
POMOC DO WARSZTATU SAMOCHODY 
CIĘŻAROWE OD ZARAZ GÓRA KALWARIA 
TEL. 509 237 779
Firma Produkcyjna z Tarczyna poszukuje 
Spawacza, Pomocnika Spawacza  
oraz Operatora Pras Krawędziowych.  
Tel. 695 108 833
Pracownik sprzątający miasto w Piasecz-
nie, umowa o pracę do 4210 zł/brutto/
miesięcznie, tel: 605333429 
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Zatrudnię pracowników do zakładu 
mięsnego w Górze Kalwarii,  
wykwalifikowanych i do przyuczenia, 
tel. 606 259 458  

Zatrudnię kierowcę, konwojenta,  
tel. 22 726 86 36, 22 726 83 42

SZUKAM PRACY
Opiekunka lub pomoc domowa  
dorywczo, referencje, 692034926 

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
AUTOMATYKA, napędy do bram  
-przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje 

 samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

WYCINKA DRZEW, USŁUGI RĘBAKIEM, 
USŁUGI PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM  
I MINIKOPARKĄ TEL. 537 537 450,  
537 537 650 

Ekipa murarzy przyjmie zlecenie na budo- 
wę domów i remonty wykończeniowe  
w sezonie 2022. Tel. 665 183 980 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Automatyczne nawadnianie ogrodów, 
oczka wodne, ogrody. Tel. 504 01 02 01

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233 

Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Wywóz gałęzi, ogrodnicze, koszenie 
519874891 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Docieplanie Budynków 795 96 96 96

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997  

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Kominiarz tel. 500 214 632 

HYDRAULIK TEL. 735 392 792

Wycinka drzew tel. 505 591 721

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480

Naprawa, krycie dachu,  
tel. 511 928 895  

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Budowa domów - rozbudowy,  
tel. 730 358 998

KUPIĘ  
KUPIĘ CIĄGNIKI rolnicze, STARE  
MOTOCYKLE wsk, simson, komar,  
fiat 125p itp. Tel 721-029-688    

Antyki za gotówkę kupię 504 017 418

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ

Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny. 
tel. 510 210 692 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupie za gotówkę działkę budowlaną  
w okolicy Grodziska pod budowę domu 
jednorodzinnego. Preferowana okolica 
Kady, Odrano-Wola, Szczęsne.  
Tel.: 604-460-956 

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ 
 NIERUCHOMOŚĆ DO REMONTU,  
Z PROBLEMEM PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ, 
UDZIAŁ. TEL. 786-805-828   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

1-ka 650/Os, 2x400/Para +Opł 
502222555 

PESEL, Meld, Umowa 720908080    

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki budowlane 800 m2 i działki  
rekreacyjne k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144                    

RÓŻNE

Zamienię mieszkanie kwaterunkowe, 
Warszawa-Wola ul. Kasprzaka,  
blisko metra, 64m2 na mniejsze  
własnościowe w Piasecznie  
lub okolicach, Tel-600 526 934 

Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966

Pomogę seniorom. Tel. 602 636 798 

Złom wywiozę. Tel-669 445 400 

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ POWIAT

Wakacje to sezon urlopowy, 
ale nie dla naszych 
drogowców. Chcemy jak 
najlepiej wykorzystać czas  
o zmniejszonym ruchu  
na drogach, dlatego dla nas  
to najbardziej intensywny  
czas w roku.     

R emonty, przebudowy i budowy 
nowych dróg, w które od kilku lat 

bardzo inwestujemy, mają na celu po-
prawę komfortu, ale przede wszystkim 
bezpieczeństwa wszystkich użytkow-
ników naszych dróg.

– Wpływ stanu nawierzchni dro-
gowej na bezpieczeństwo ruchu dro-
gowego to najważniejszy czynnik przy 
podejmowaniu decyzji o przebudowie 
czy remoncie drogi – mówi starosta 
Ksawery Gut. – Przy wyborze kieru-
jemy się stanem drogi, obecnym na-
tężeniem ruchu, ale także przyszłym 
natężeniem ruchu, które na niektórych 
drogach niedługo się zwiększy z uwagi 
na otwarcie „naszego” odcinka S7.

\\\   W tym roku 
zakończyliśmy już  
11 inwestycji!

Gotowe jest rondo w Głoskowie na 
skrzyżowaniu ul. Milenium i Radnych 
– geometria tego skrzyżowania powo-
dowała, że dochodziło na nim do wielu 
stłuczek i wypadków.

Zakończyliśmy też poważną inwe-
stycję jaką była przebudowa drogi od 
ronda w Gołkowie do skrzyżowania 
ul. Postępu ze Słoneczną czyli DW 721. 

Kilka lat temu zbudowaliśmy rondo  
w Gołkowie, później powstało rondo 
na ul. Żwirowej oraz rondo na skrzy-
żowaniu ul. Postępu z Leśną, w zeszłym 
roku przebudowaliśmy wyjątkowo 
niebezpieczne skrzyżowanie z drogą 
wojewódzką przy Tolku. Przez ten czas 
cały ciąg dróg (Główna, Bobrowiecka, 
Mazowiecka i Postępu) zyskały no-
wą nawierzchnię, chodniki oraz ciąg 
pieszo-rowerowy. W tym roku zakoń-
czyliśmy ostatni odcinek tej inwestycji.

Kolejne dwie duże zakończone 
w tym roku inwestycje mające duży 
wpływ na bezpieczeństwo użytkowni-
ków to skrzyżowania na drodze krajo-
wej 79 w Baniosze i Żabieńcu.

– Duże znaczenie ma dla nas bez-
pieczeństwo tych „słabszych” użyt-
kowników dróg, czyli pieszych i rowe-

rzystów. Dlatego tam gdzie możemy  
inwestujemy w chodniki, ścieżki rowe-
rowe i ciągi pieszo-rowerowe. Właś-
nie zakończyliśmy budowę nowej 
nawierzchni oraz chodników w Jaro-

szowej Woli w gminie Prażmów oraz  
w Rembertowie w gminie Tarczyn 
– mówi Ksawery Gut. – Natomiast  
w Brześcach w gminie Góra Kalwaria 
powstała nowa nawierzchnia drogi 
oraz ciąg pieszo-rowerowy.

W Zawodnem w gm. Prażmów 
powstała nowa nawierzchnia ciągnąca 
się aż do Nowych Raciborów w gminie 
Tarczyn.

– Niektóre powiatowe drogi nie 
mają utwardzonej nawierzchni, dokła-
damy starań, aby tam gdzie to koniecz-
ne dla komunikacji naszych mieszkań-
ców, kłaść asfalt. Właśnie zakończy-
liśmy budowę drogi przez Julianów 
i Kiełbaskę w gminie Góra Kalwaria, 
czym połączyliśmy powiat piaseczyń-
ski z grójeckim, a Czachówek, Obręb, 
Ławki i Gabryelin zyskały wygodny 
dojazd do drogi krajowej nr 50 – mówi 
Ksawery Gut. – W Julianowie powsta-
ły też asfaltowe pobocza dla pieszych  
i rowerzystów.

Zakończyliśmy budowę ronda  
w Stefanowie w gminie Lesznowola,  
a także ul. Radomskiej.

Od lat budujemy dojazdy do jesz-
cze nieotwartej S7, jednak naszymi 
drogami mieszkańcy dojeżdżają także 
do innej „eski”. Takim nieoczywistym 
dojazdem jest droga w Przypkach  
w gminie Tarczyn. Można nią dojechać 
w okolice Starej Wsi w gminie Nada-
rzyn i tam wjechać na S8, dlatego ruch 
na niej stale się zwiększa. W środku 
Przypek znajdowało się przesunięte 

skrzyżowanie, na którym kierowcy 
mieli problem z ustaleniem kto ma 
pierwszeństwo. Dlatego przebudowa-
liśmy jezdnię, wyprostowaliśmy i wy-
nieśliśmy skrzyżowanie.

Na przedłużeniu tej drogi w kie-
runku Tarczyna budujemy chodnik  
i odtworzymy nawierzchnię jezdni.

\\\   Budujemy dla wszystkich
Trwa przebudowa ulicy Pod Ba-

teriami, na którą mieszkańcy czekali 
30 lat. Od 1,5 roku zarządcą drogi jest 
Powiat Piaseczyński. Po zaprojekto-
waniu przyszedł czas na poważną in-
westycję, którą współfinansuje Gmina 
Piaseczno. Od ronda w Gołkowie do ul. 
3 Maja ulica zyska nową nawierzchnię, 
chodnik, ścieżkę rowerową, rondo na 
skrzyżowaniu z ulicą Dworską oraz 

rondo na skrzyżowaniu z ulica Redu-
tową, odwodnienie oraz nowe ledowe 
oświetlenie.

Na ulicy Dworskiej w Chylicach 
powstanie ścieżka rowerowa, chod-
nik i nowa nawierzchnia, ale wcześ-
niej konieczna była przebudowa sieci 
energetycznej, telekomunikacyjnej 
oraz oświetleniowej, a także budowa 
gigantycznej kanalizacji deszczowej. 
Na skrzyżowaniu Dworskiej i Staro-

chylickiej budujemy rondo. Znajduje 
się tam szkoła i stadion, a światła nie 
dość, że zatrzymują ruch to nie do koń-
ca spełniają się w zapewnieniu pieszym 
bezpieczeństwa.

Trwa również budowa odwodnie-
nia ul. Długiej w Konstancinie – Jezior-
nie. Każdy kto jeździ tą drogą po każ-
dym deszczu napotykał na największą 
powiatową kałużę przy skrzyżowaniu 
z ul. Leśną. Po wakacjach ta sytuacja nie 
będzie miała miejsca gdyż od ul. Cho-
pina do ul. Parkowej będzie funkcjono-
wała już nowa kanalizacja deszczowa.

Nasi niechronieni użytkownicy 
dróg, czyli piesi i rowerzyści zyskają 
infrastrukturę dla siebie na ulicy Chy-
liczkowskiej. Od ulicy Julianowskiej do 
Puławskiej/Kościuszki powstaną pasy 
rowerowe i chodniki, a między szkoła-
mi azyl na przejściu dla pieszych. Dro-
ga zyska też nową nawierzchnię oraz 
oświetlenie, nowe zatoki autobusowe 
oraz dłuższy pas do skrętu w lewo z ul. 
Chyliczkowskiej w drogę krajową nr 79.

Na skrzyżowaniu ulicy Postępu  
i Krasickiego w Nowej Woli buduje-
my rondo. To ważna inwestycja m.in. 

ze względu na dojazd do węzła na S7. 
Po jej otwarciu to ulica Postępu będzie 
drogą dojazdową do „eski”. Kiedy już 
będzie możliwość dojechania drogą 
serwisową do węzła Zamienie rozpo-
czniemy przebudowę ul. Postępu, aż 
do samej Warszawy.

Niebawem rozpoczniemy kolejną 
bardzo poważna inwestycję – zbu-
rzymy i wybudujemy nowy wiadukt 
nad torami kolejowymi w Sierzcho-

wie. Niedawno podpisaliśmy umowę  
z wykonawcą.

W lipcu mieliśmy rozpocząć prze-
budowę dróg w Ustanowie i Krupiej 
Wólce, niestety gmina wciąż nie za-
kończyła budowy kanalizacji. Jesteśmy 
jednak przygotowani aby rozpocząć 
przebudowę jak tylko gmina zakończy 
swoje prace.

W Okrzeszynie w gminie Konstan-
cin-Jeziorna gmina zakończyła budowę 
kanalizacji, dlatego możemy już rozpo-
cząć przebudowę drogi – odtworzymy 
jezdnię i wybudujemy chodnik.

Rozpoczynamy budowę nowej 
asfaltowej drogi między Krępą a Czar-
nym Lasem, a także budowę chodnika 
w Krępie.

Nową asfaltową nawierzchnię 
jeszcze w wakacje zyska ul. Kwiatów 
Polnych w Prażmowie.

W tym roku wydamy niemal 100 
milionów złotych na remonty, budowy 
i przebudowy! To rekordowa kwota  
w historii naszego samorządu i rekor-
dowa ilość inwestycji, dzięki którym 
użytkowanie naszych dróg będzie  
komfortowe i bezpieczne.

Budujemy bezpieczeństwo

Skrzyżowanie w Jaroszowej Woli

Droga przez Kiełbaskę łącząca Julianów z Sułkowicami

Przypki

Rondo Postępu

Rondo w Stefanowie


